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 انتقاد از برگزاری نمایشگاه کتاب
 در مصلی

  

امســال هــم مجموعــه نمایشــگاهی شــهرآفتاب از میزبانی 
بیست و چهارمین نمایشگاه کتاب محروم شد و چهارشنبه بیستم 
اردیبهشــت این رویداد بزرگ فرهنگی در مصــای تهران رقم 
می خورد. موضوعی که سبب انتقاد نمایندگان شورای شهر تهران 
شده است و مهدی چمران، رئیس شورا در حاشیه جلسه دیروز از این 
اتفاق ابراز نگرانی کرد و خواستار پایان دادن به آزار و اذیت مردم شد.

اواخر آذر ســال1400 نمایندگان شورای شــهر تهران با انتقال 
نمایشگاه های پرمخاطب به مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب موافقت 
کردند؛ اما از آن سال تا کنون در بسیاري از موارد پایتخت نشینان 
شاهد برپایی نمایشــگاه های پرمخاطب در مصلي یا محل دائمی 
نمایشگاه های بین المللی سئول بودند. پس از مطرح شدن برپایی 
نمایشگاه کتاب، شهروندان امید داشتند با پیگیری های انجام شده 
توسط نمایندگان شورا، شــاهد برگزاری این رویداد فرهنگی در 
مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب باشند؛ اما این امر محقق نشد و 
برخاف تاش مدیران شهری، مصلی میزبان نمایشگاه کتاب شد. 
مهدی چمران، رئیس شورای شــهر تهران در جلسه دیروز ضمن 
ابراز نگرانی از برگزاری نمایشــگاه کتاب در مصلی گفت: »هشدار 
می دهیم که برگزاری نمایشگاه در مصلی کار درستی نیست و تقاضا 
می کنیم که به آزار مردم پایان داده شود؛ ما مردم را کم  آزار نمی دهیم 
و متأسفانه به آزارها افزوده شده است.« علیرضا نادعلی، سخنگوی 
شورای شــهر تهران هم با بیان اینکه مذاکرات با وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسامی برای انتقال نمایشگاه کتاب به شهر آفتاب نتیجه ای 
نداشت، به همشهری گفت: »به هرحال نمایشگاه کتاب یک رویداد 
بزرگ بین المللی است و قطعاً برای برپایی هر چه  بهتر آن شهرداری 
هم کمک خواهد کرد. پلیس راهور هم از برگزاری این رویداد بزرگ 
در مصای تهران ناراضی است اما مقرر شده برای تسریع و تسهیل 

تردد شهروندان تدابیری اندیشیده شود.«

ساماندهی تئاتر شهر 
در ادامه جلسه علیرضا نادعلی با انتقاد از وضعیت تئاتر شهر و بوستان 
دانشجو که با غرفه های متعدد پوشانده شده است، به ساماندهی 
محیط پیرامونی این محور اشاره کرد و گفت: »حدود یک سال است 
که ساماندهی تئاتر شهر را پیگیری می کنیم؛ اما شاهد اشتباهاتی 
در تدارک غرفه دستفروشان هستیم که همین امر سبب شده تا 
آنها جایگاه و پایگاه پیدا کنند. براساس جلساتی که با حسین نظری 
معاون خدمات شهری شهردار تهران داشــتیم، عزم جدی برای 
ساماندهی محیط پیرامونی تئاتر شهر وجود دارد و این کار در هفته 
جاری انجام می شود.« مهدی چمران هم با انتقاد از وضعیت تئاتر 
شهر گفت که ما تجربه ای دراین خصوص داشتیم و پارک لاله هم 
اینگونه شد که گفتند اجازه دهید دستفروشان به طور موقت اینجا 
بمانند؛ اما حالا سال هاست که آنها ماندگار شده اند. او با بیان اینکه 
من نگران وضعیت پارک دانشجو که بسیار خطرناک است  هستم، 
تأکید کرد: »شب عید شهرداری با احداث غرفه در پارک دانشجو 
و اطراف تئاتر شهر رسماً غرفه ها را به دستفروشان اجاره داد و قرار 
بود فقط در شب عید این اتفاق بیفتد تا کمکی به آنها شود؛ اما حالا 
می بینیم که تابلو زدند و من احساس خطر می کنم که ممکن است 

اتفاق پارک لاله دوباره تکرار شود.«

تعیین تکلیف 5پلاک ثبتی
بررسی 5پاک ثبتی و تعیین تکلیف آنها از حیث باغ یا غیرباغ بودن، 
دستور جلسه دیگر شورای شهر تهران بود که در نهایت نمایندگان 
به 4پاک ثبتی در مناطق یک و 5رأی باغ و به یک پاک ثبتی در 

منطقه21 رأی غیرباغ دادند. 

توجه به ورزش های پهلوانی در برنامه 
چهارم

 ورزش پهلوانــی پلی برای رســیدن به 
کمالات انســانی، پهلوانی و جوانمردی 
است که ریشه در فرهنگ دیرینه و کهن 
ایران زمین دارد و همواره مورد ستایش 
بزرگان دین و ادب این ســرزمین بوده 
اســت. این خصلت اســاطیری نه تنها به پرورش جســم و 
تن بلکه به رشــد فضایل اخاقی و معنوی انسان هم توجه 
داشته و آن را لازمه تعالی روح بشر می داند. خصلت پهلوانی 
پرورش دهنده اخاق مداری، نوع دوستی، فداکاری و زیست 
مؤمنانه در جامعه اســت. هفدهم شوال سال پنجم هجری 
مصادف با 18اردیبهشت، سالروز نبرد تاریخی مولای متقیان 
حضرت علی)ع( با سردار سپاه کفر در جنگ خندق است. این 
روز که نماد شجاعت، شــهامت و پیکار دلاورانه است به نام 
»روز ملی فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای« نامگذاری 
شده است. با تأســی از رفتار و کردار پهلوانان و ورزشکارانی 
که مزین به القاب فاخر پهلوانی و جوانمردی هستند بر خود 
لازم می دانم این روز را به همه ورزشکاران به ویژه نوجوانان 
و جوانان این مرز و بوم که آینده ســازان فردای جامعه اند، 
ورزش دوستان و نقش آفرینان عرصه پهلوانی و اخاق مداری 
در ورزش تبریک و تهنیت عرض  کنم. شــورای اســامی 
شهر تهران در سند توسعه چهارم شهرداری تهران، توسعه 
ورزش های بومی، محلی و پهلوانی را در دستور کار شهرداری 
تهران قرار داده و پیگیری خواهد کرد که فضاهای ورزشی 
رشــته پهلوانی و زورخانه های سطح شــهر تهران تجهیز و 
بازسازی شــوند. باتوجه  به فرهنگ فتوت و جوانمردی که 
در بین مردم کشور و شهروندان تهرانی وجود دارد قطعاً این 
رشته ورزشی توسعه یافته و بیش ازپیش بالنده خواهد شد. 
امید آن دارم تا با برنامه ریزی صحیح و مدبرانه مســئولان 
امر شاهد ســرایت مرام جوانمردی و اخاق مداری در همه 

عرصه های ورزشی کشور باشیم.

ســعید جهانــی، مدیرعامــل ســازمان 
فــاوای شــهرداری تهــران بــا اشــاره به 
پــروژه »کارت بلیــت« و »تهــران من« 
گفــت: »مشــکلاتی از ســال ۹۹ در 
حوزه فنی و مالیاتی وجود داشــت که 
بخشــی از آن در ســال ۱۴۰۰رفع شده 
اســت. کســری ۴۳میلیــارد تومانــی 
نیز در ســال ۱۴۰۰ مورد پیگیــری قرار 

گرفته است.«

43
میلیارد

موســوی،  ســیدهادی  ســرهنگ 
فرمانــده یــگان حفاظــت شــهرداری 
تهــران گفــت: تقریبــا در ۶مرحلــه 
توانســتیم حدود۶۰۰هکتــار زمیــن را 
در منطقــه ۱۹ از دســت ســودجویان 
خارج کنیم و این زمین ها را در اختیار 
صاحبــان اصلــی اش قــرار دهیــم کــه 
ساخت وسازهای غیرمجاز فراوانی در 

آن منطقه صورت گرفته بود.

600
هکتار

امیر نورمحمدی، مدیرعامل شرکت شهر 
سالم گفت: در هفته اول مدیریت جدید 
حســاب ها مســدود شــد و بــه پرداخــت 
نزدیــک بــه ۴۰میلیــارد تومــان از منابــع 
شرکت و شــهرداری محکوم شده بودیم 
کــه رأی دریافــت کردیــم و ۴۰میلیــارد 
تومان به نفع شــهرداری به ما بازگشــت. 
هر ماه ۴۰۰ تا ۵۰۰میلیون تومان پرداخت 
بی مــورد انجام می شــد که بــا اعتراضاتی 
کــه انجــام دادیــم ایــن مبلــغ به صــورت 

ماهانه به سود شهرداری شد.

500
میلیون

790 واگن در راه متروی 
تهران

مرتضی مقدمی، مدیرعامل شرکت واگن سازی  تهران 
درخصوص آخرین وضعیت ۶۳0واگن تهران، گفت: »از 
قرارداد ساخت ۶۳0واگن 5 سال می گذرد و در آن زمان 
شورای اقتصاد تأمین اعتبار خرید 2000دستگاه واگن 
با فاینانس خارجی را صادر کرد که قرار بود در این مدل 
به توان 55درصد داخلی  سازی  برسیم.« او با بیان اینکه 
سال 1۳۹۶ این قرارداد اباغ شد اما عملیاتی شدن این 
قرارداد منوط به عملیاتی شــدن فاینانس و پرداخت 
15درصد ســهم دولت به عنوان پیش پرداخت بود، به 
ایسنا گفت: »در ادوار گذشته پرداخت 15درصد پیش 
پرداخت توسط دولت به طور جدی پیگیری نشد؛ اما در 
این دوره مدیریت شهری به دلیل ارتباط خوبی که بین 
دولت و شهرداری وجود دارد خوشبختانه مسئله تهاتر 
نفت برای تأمین 15درصد پیــش پرداخت عملیاتی 
شد.« او افزود: »درســت است که ما از طریق فاینانس 
این ۶۳0واگن را تأمین مالــی کردیم؛ اما قراردادی که 
منعقد شده این است که از ۶۳0واگن صرفا 5۶واگن یا 
8 قطار به صورت آماده از چین بیاید و 5۷4واگن در تهران 
ساخته  شود.« مدیرعامل شــرکت واگن سازی  تهران 
گفت: »در این قرارداد موسوم به ۶۳0واگن، 25درصد 
افزایش یا کاهش پیش بینی شده بود که با توجه به نیاز 
متروی تهران با تعامل دولت و شهرداری قرار شد که از 
این ظرفیت 25درصد اســتفاده کرده و 1۶0واگن در 
قالب ۶۳0واگن اضافه شود که نهایتا تعداد واگن های این 
قرارداد به ۷۹0واگن رسید که باید ظرف مدت مشخصی 

این واگن ها تحویل متروی تهران داده شود.«

نقل قول خبر

عدد خبر

یادداشت

 خبر

زینب زینال زاده ؛ روزنامه نگارشورا

انگیزه های انتخاباتی برای فاسد 
نشان دادن دستگاه های خدمتگزار

  علیرضا نادعلی؛ ســخنگوی شــورای شهر 
تهران: براساس آنچه از دستگاه نظارتی و 
دفتر شهردار درخصوص دستگیری یکی 
از اعضای دفتر شــهردار پرســیدیم، تأکید 
شــد که دفتر شــهردار با ایــن فــرد برخورد 
کرده است. تخلف این فرد، شخصی بوده 
و  ارتباطــی با محــل کار او نداشــته اســت؛ 
همکاران مان وقتی متوجه شدند بلافاصله 
با مجموعه های نظارتی در میان گذاشتند 
کــه پرونــده مراحــل قانونــی خــود را طــی 
می کند. برخی افراد که عقده های سیاسی 
دارنــد وارد چنیــن فضایــی می شــوند و 
تیترهای درشتی برای کارکردهای سیاسی 

در فضای مجازی و انتخابات آتی می زنند.

شفاف سازی از تبدیل وضعیت 
نیروهای شهرداری

مهــدی پیرهــادی، عضــو شــورای شــهر 
تهران: تبدیل وضعیت نیروهای حجمی 
بســیار مهــم اســت و خواهــش مــن ایــن 
اســت کــه یــا ســخنگوی شــهرداری یــا 
معــاون منابــع انســانی به صورت شــفاف 
در این رابطه توضیح دهند .نمی توان هر 
پیمانکاری که نیرو گرفته است را تبدیل 
وضعیت کرد. برخــی نیروها هســتند که 
به مــدت ۱۲ســال اســت بــا پیمانــکار کار 
می کنند، اما هنوز وضعیت آنها مشخص 
نیســت؛  البته آن  کــه با پیمانــکار قرارداد 

می بندد کارمند شهرداری نمی شود.

زهرا شمس احسان؛  رئیس کمیته ورزش شورای شهر

ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه  و 
بودجه شورای شهر تهران در جلسه دریچه

دیروز، گزارشی از محله گردی درکه 
ارائه داد و ضمن تشریح کمبودها و محرومیت های این 
محله، بر ضرورت تعیین تکلیف حریم درکه و مشکات 
آن تأکید کرد. او با بیان اینکه محله درکه حریم مشترک 
مناطق یک و 2شهرداری تهران است، گفت: »مشخص 
نبودن حریم، مشکات زیادی برای ساکنان این محله 
ایجاد کرده است. این نقطه به محله گردشگری تبدیل 
شــده و قله توچال، دره سرســبز، رودخانــه جاری و 
۷0رســتوران و مجموعه پذیرایی در مســیر حدود 
۷کیلومتــری جاذبــه ای زیبا بــرای کوهنــوردان و 
گردشگران ایجاد کرده؛ اما این جاذبه و زیبایی برای مردم 
ســاکن این محله به دلیل نبود زیرساخت های لازم از 
یک سو و عدم تأمین سرانه های خدماتی از سوی دیگر 
مشــکاتی ایجاد کــرده و کیفیت زندگــی عادی و 

شبانه روزی آنان را به شدت کاهش داده است.«

نارضایتی ساکنان درکه از ترافیک
 ترافیک هم به یــک معضل لاینحــل محله درکه 
تبدیل شده و امانی با اشــاره به این موضوع عنوان 

کرد: »ترافیک این محله ســاکنان و مردم بومی را 
در دسترســی به منازل خود آزار می دهد. مخصوصاً 
اطراف میدان درکه که تداخل مراجعین رستوران ها 
از یک ســو و خودروهای پارک شده از سوی دیگر و 
گردشــگران و کوهنوردان پیاده وضعیت آشفته و 
ناهنجاری در منطقه ایجاد می کند. پارکینگ شدن 
معابر اکثر محات همچون خیابــان درکه، خیابان 
شهید میراســماعیلی و خیابان شــهید احمدپور و 
عدم امکان توقف حتــی چندثانیه ای بــرای خرید 
مایحتاج ضروری، تخریب محیط زیســت و وضعیت 
ناهنجــار مدیریت پســماند ناشــی از به جاماندن 
زباله های گردشگران و رستوران ها و شرایط کالبدی 
معابر و کوچه های تنگ و باریک و پله های موجود در 
شیب که دسترسی مردم به مخازن پسماند را سخت 

کرده، وضعیت ناهنجاری به وجود آورده است.«

نبود سرانه بهداشتی
 با توجه  به حجم تردد در این محله، خطرات ناشــی 
از سقوط، تصادف و حوادث احتمالی وجود دارد، اما 
حتی یک درمانگاه برای کمک های اولیه و اضطراری 

در محله درکه وجود ندارد.« 

محرومیت های ساکنان شمال تهران
 عضو شورای شهر تهران کمبود سرانه های ورزشی، درمانی

 و حمل ونقل محله درکه را تشریح کرد

11درخواست ساکنان درکه 

 چهارم؛ طراحی و 
اجرای یک برنامه ویژه 

جهت جمع آوری و 
انتقال پسماندها 

 هشتم؛ 
ساماندهی 

 خیابان
 شهید احمدپور

دوم؛ صادرشدن مجوز استفاده 
از مجموعه ورزشی

 که با هزینه و همکاری مردم 
ساخته شده 

ششم؛ شناسنامه دار 
کردن درختان محله و 

جلوگیری از خشک شدن 
و سقوط آنها

دهم؛ تأمین 
مینی بوس ها و نظارت 
سازمان تاکسیرانی 

بر خط ویژه درکه

 سوم؛ قطعی شدن 
طرح موضعی کالبد 
محله و تسریع در 

مراحل تصویب

هفتم؛ پیگیری تعهد 
دانشگاه شهید بهشتی 

در زمینه ساخت 
درمانگاه

یازدهم؛ پیگیری  و حل 
مشکل زمین پارکینگ 

شهرداری و احداث 
پارکینگ طبقاتی 

 اول؛
  تعیین تکلیف 

حریم درکه

پنجم؛ تملک و 
بازگشایی ترافیک 

 انتهای خیابان 
 و نبش میدان درکه 

 نهم؛ استحکام 
دیواره های حاشیه 

رودخانه

 شهرفروشی، کلیدواژه ای اســت که در هر دوره مدیریت شهری 
حداقل برای یک بار هم که شــده برچســبش زده شــده است. 
درواقع نخستین اتهامی که هر شــهرداری بی شک تجربه کرده، 
شهرفروشی است. شــهرداری زاکانی نیز که از همان ابتدا  با انواع 
دروغ پردازی ها و شایعات مختلف مواجه شــده بود، از این اتهام 
 بی نصیب نماند. شــاید خیلی از آغاز به کار مدیریت فعلی شــهر 
نگذشته بود که برخی از رســانه ها ادعای شهرفروشی شهرداری 
تهران را مطرح و از همان ابتدا شهردار تهران و سایر مدیران شهری 

با قاطعیت این شایعه را تکذیب کردند.
سال گذشته، شهردار تهران با حضور در یک برنامه تلویزیونی بار 
دیگر با جدیت مسئله شهرفروشی را رد کرد و یکی از نکاتی که در 
آن مصاحبه تأکید داشت، پایان دادن به بحث تراکم فروشی در شهر 
تهران بود. علیرضازاکانی در برنامه صف اول، گفت: »به هیچ وجه 
تراکم فروشی در شهر تهران وجود ندارد.« او در ادامه با رد هرگونه 
تخلف از قوانین و مقررات، تصریح کــرد: »ما از همان اول جلوی 
تخلف را گرفتیــم و خدا به درآمد ما در شــهرداری تهران برکت 
داد.« این صحبت های شهردار تهران به این مهم اشاره داشت که 
مدیریت شهری فعلی بنا ندارد براســاس درآمد حاصل از فروش 

شهر برخاف دوره های قبلی، تهران را اداره کند.

ماجرای نامه سرگشاده نماینده مجلس به شهردار
هرچند هجمه ها علیه شــهرداری تهران در این خصوص تمامی 
نداشت، در روزهای اخیر یکی از نمایندگان مجلس شورای اسامی 
در نامه ای سرگشاده که توسط برخی از رســانه ها منتشر شده ، 
شهرداری تهران را متهم به شهرفروشی کرده و در این نامه عنوان 

کرده که شدت شهرفروشی در این دوره، نسبت به سایر دوره های 
مدیریت شهری بیشتر شده اســت. آنقدر حجم اتهامات وارده در 
این نامه بالاست که رئیس شورای شهر تهران بافاصله نسبت به 

این مسئله واکنش نشان داد.

واکنش چمران به شهرفروشی در پایتخت
مهدی چمران روز گذشته با حضور درجمع خبرنگاران با اشاره به 
اقدامات کمیسیون ماده5، گفت: »براساس قانون جدید مجلس 
اختیارات این کمیسیون بیشتر شــده و بنده نیز از دبیر و ریاست 
کمیسیون ماده5 خواسته ام تا گزارش مفصل و مستندی را نزدیک 
به فعالیت 20ماهه این کمیسیون در دوره جدید به شورا ارائه کند. 
در این گزارش تأکید شده است که مقایسه ای در ارتباط با فعالیت 
کمیسیون ماده5 در این دوره نسبت به دوره قبل و تعداد واحدهای 

ساخته شده و اخذ مجوز از کمیسیون ماده5 انجام شود.«
رئیس شورای شهر تهران در پاسخ به این ســؤال که آیا در شهر 
تهران در حال حاضر شهرفروشــی انجام می شود یا خیر، تصریح 
کرد: »این مسئله یک اصطاحی است که در دهه۷0 مطرح شد و 
آن زمان تصمیمی اخذ شد که هر چقدر افراد پول بدهند، بتوانند 
ساختمان سازی کنند که کار بســیار نادرستی بود؛ به طوری که 
در کوچه های تنگ و تاریک ما شاهد سر به فلک کشیدن برج های 
چندطبقه در سطح شهر تهران بودیم که آسیب  جدی را به سطح 

شهر وارد کرده بود.«
چمران با تأکید بر اینکه هرگونه ساخت وساز مغایر با طرح جامع و 
طرح تفصیلی خاف قانون است، گفت: »در همین ارتباط برخی از 
شهرداران مناطق تهران به مراجع قضایی خوانده شده اند؛ چرا که 

در این زمینه تخلفاتی در گذشته وجود داشته است.«
شهرفروشی از کجا شروع شد؟

اصطاح شهرفروشــی را اگر بخواهیم در یک جمله کوتاه تعریف 
کنیم، واگذاری دارایی های شــهری را شهرفروشــی می گویند؛ 

تاراجــی همه جانبه که آغاز آن به دوره شــهرداری کرباســچی 
برمی گردد. پس از کرباسچی نیز برخی از شــهرداران تهران که 
همراه با این جریان سیاسی بودند، این شیوه را با شدت و با گستره 
بیشــتری ادامه دادند. این شــیوه تامین منابع مالی اداره شهر 
مصداق بر سر شاخه نشستن و بن بریدن بوده است. اما در رابطه 
با نامه نماینده مجلس به شهردار تهران درخصوص شهرفروشی، 
سیدمحمود فاطمی عقدا، سرپرست دبیرخانه کمیسیون ماده5 
به خبرنگار همشهری می گوید: »کمیسیون ماده 5 در دوره جدید 
مدیریت شهری، به خصوص از سال گذشته تاکنون، تمام اقدامات 
و مصوباتش در راستای گره گشایی از شــهر و در چارچوب طرح 

تفصیلی و طرح جامع تهران صورت گرفته است.«

بحران مســکن امروز، نتیجه عملکرد غلط مدیران شهری 
سابق

رئیس دبیرخانه کمیســیون مــاده5 تصریح کــرد: »اگر روال 
ساخت وساز در سنوات گذشته طبق معمول اتفاق می افتاد، امروز 
ما با بحران سنگین و وحشتناک گرانی مســکن در شهر مواجه 
نبودیم. اینها نتیجه اقدامات قبلی اســت و مطمئنا شــهروندان 
این سؤال را دارند که چه کســی بانی این شرایط بحرانی مسکن 

در شهر است؟« 

بدون تراکم، می توان ساختمان ساخت؟
رئیس دبیرخانه کمیســیون ماده5 افزود: »شهروندان مستحضر 
باشند در کمیســیون ماده5، نه شهرفروشــی اتفاق افتاده و نه 
حتی تراکم فروشی در حدی که ادعا می کنند، رقم خورده است. 
تراکم حق هر ســاختمانی بوده و هیچ ســاختمانی بدون تراکم 
ساخته نمی شود! مگر می شود ساختمانی را بدون تراکم ساخت؟ 
هر ســاختمانی یک تراکم مجاز دارد و یک تراکــم نیز باتوجه به 
همجواری و براســاس شــرایط زمین و کاربری آن مطابق طرح 
تفصیلی تعلق می گیرد و تاش شــده این اقدام بســیار عادلانه 

انجام شود.«

گزارش اقدامات کمیسیون ماده5 در دسترس مردم
فاطمی عقدا گفت: »در این دوره نیز هیچ پرونده خاص و ویژه ای 
برای افراد خاص نداشتیم و گزارش عملکرد کمیسیون ماده5 به 
استحضار بعضی از اعضای شورای شــهر تهران رسیده  و گزارش 
اقدامات دبیرخانه نیز در سامانه شهرداری تهران به طور کامل در 

دسترس عموم مردم است.«
وی در پایان خاطرنشــان کرد: »در دوره مدیریت شهری سابق، 
شدت تراکم فروشــی ها و بلندمرتبه ســازی ها رونق داشته است 
اما در حال حاضر شــاهد چنین مواردی نیســتیم و فقط ســال 
گذشــته 2بلندمرتبه ســازی مجوز داده شده و ســایر موارد نیز 
به خاطر بهبود کیفیت، ســیمای شــهر و مطابق مصوبه کاهش 
سطح اشغال و افزایش طبقه، تراکم داده می شود. آیا این مصداق 

شهرفروشی است؟«

پاسخ به یک  اتهام جدید

شهرفروشی؛ خط قرمز شهرداری
فرناز محمدزادهگزارش

روزنامه نگار

به هیچ عنوان شهرفروشی نداشتیم!
سرپرست دبیرخانه کمیسیون ماده 5 بیان 
کرد: »در دوره جدید به هیچ عنوان بحث 
شهرفروشی مطرح نبوده و تراکم هایی که 
داده شده، کمترین تراکم در 10سال اخیر 
بوده اســت، به طوری که در سال گذشته 
فقط 2مورد مجوز بلندمرتبه سازی تصویب 
شده است. اگر سنوات گذشته را بخواهید 
بررسی کنید، متوجه می شوید شرایط به 
چه صورت بوده است.«  او افزود: »کمترین 
تراکم در سال  گذشــته داده شده است و 
بحث تراکم دادن به معنی شهرفروشــی 

نیست. این را همه می دانند که هر زمین 
یک تراکم پایه دارد و یــک تراکم باتوجه 
به ویژگی ها و موقعیــت زمین به آن داده 
می شود. بســیاری از تراکم هایی که داده 
شده برای افزایش سرانه خدماتی شهر بوده 
و بیشتر در بخش های خدماتی، تجاری، 

اداری و... بوده است.« 
او ادامه داد:  »در ایــن دوره، از نظر تعداد 
طرح های موضوعــی و موضعی که برای 
گره گشایی از شهر و مناطق مختلف بوده، 
حداقل در مقایســه با ســنوات گذشته، 

معادل 5ســال از دوره قبل است. معلوم 
است دوره جدید مدیریت شهری در جهت 
گره گشــایی از شــهر عمل کرده است.« 
فاطمی عقدا گفت: »اگر مشــکل منطقه 
شوش بعد از سال ها حل و فصل و ماموریت 
جدید برای محور دماوند تعریف شده است، 
نشان می دهد که کمیسیون ماده5 به دنبال 
بازکردن قفل هایی اســت که به مناطق 
خورده است. اگر این موارد را شهرفروشی 
تفسیر می کنند، بنده به عنوان یک خادم 

در این کمیسیون به آن افتخار می کنم.«


